
Muzejní noc „Stíny války, světlo 
svobody“ stylově odstartovala 
výstavu 1945 Cesta k osvobo-
zení v břeclavském muzeu pod 
vodárnou. Bohatý program 
akce vč. dílniček pro nejmen-
ší zahájil břeclavský starosta 
Svatopluk Pěček. Ochutnat 
jste mohli poctivý guláš serví-
rovaný z  polní kuchyně, pro-
gram zpestřilo dobové ležení, 
ukázky zbraní, ale třeba také 
šavlový tanec za  zvuků har-

moniky. Návštěvníky zaujaly 
komentované prohlídky výsta-
vy. Unikátní výstavu k 80 letům 
osvobození Břeclavi, kterou pro 
vás připravilo břeclavské muze-
um společně s  Klubem vojen-
ské historie Břeclav, si může-
te prohlédnout až do  svátku 
Dne vzniku samostatného 
československého státu, tedy 
do 28. října! 

(dav)
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Břeclavská Radnice

Práce v  ledové vodě neminu-
la pracovníky firmy, která má 
na  starosti stavbu lávky přes 
odlehčovací rameno řeky Dyje. 
Ta bude poslední částí aktu-
álně probíhající stavby cyklo-
stezky Včelínek. 

Kvůli umístění 24 metrů dlouhé 
a tři metry široké lávky musela 
firma upravit malý kousek toku 

Včelínku. Most by měl být polo-
žen v  posledních červnových 
dnech. 

„Je to poslední etapa stav-
by tohoto úseku cyklostezky. 
Po položení lávky by cyklostezka 
měla být průjezdná a mohla by 
nám významně pomoci při řešení 
dopravních potíží ve městě,“ věří 
místostarosta Jakub Matuška. 

Dosud cyklostezka, která 
vede z  ulice Hlavní, končila 
u  stavidla v  majetku Povo-
dí Moravy. Po  něm pak cyk-
listé překonávali vodní tok. 
Výstavba nové lávky byla 
podmínkou vodohospodářů. 
Po  jejím dokončení dovede 
cyklostezka kolaře z  Poštor-
né a Charvátské Nové Vsi až 
do  podzámčí. Vyhnou se tak 

dopravně přetíženému průta-
hu městem. 

Na stavbu dalšího úseku cyk-
lostezky Včelínek se měs-
tu podařilo získat dotace 
z  IROP i  od  Jihomoravského 
kraje. 

(sol, foto dav)

Stavba cyklostezky vyvrcholí položením lávky 

Město získalo dotaci na pořízení 
projektové dokumentace, která 
bude prvním krokem k  pře-
stavbě bývalé pošty na  Led-
nické ulici v  Charvátské Nové 
Vsi. Z Národního plánu obnovy 
do  Břeclavi putují dva miliony 
korun. Město na  projektovou 
dokumentaci doplatí ještě 420 
tisíc.

V plánu je zrekonstruovat budo-
vu pošty a  přistavět k  ní další 
objekt ve  dvoře areálu. Počítá 
se s úpravou okolního veřejné-
ho prostranství, včetně zeleně 
a parkování. 

V hlavní budově by měla zůstat 
občanská vybavenost, tedy 
knihovna a  například ordinace 
lékaře. V podkroví hlavní budovy 
vzniknou obecní, případně slu-
žební byty. Předběžně se počítá 
se třemi byty o velikosti 75 m2. 
Ve dvorní části areálu by moh-
lo vzniknout až šest bytových 
jednotek v  nově postavených 
modulových domcích.

Jakmile bude projektová doku-
mentace dokončená, bude 
Břeclav žádat také o  dotaci 
na samotnou stavbu. 

(sol, foto dav)

Tisy se na Zemi vyskytovaly již 
v  druhohorách. Mezi botaniky 
a  dendrology se vedou disku-
ze nad tím, zda tis není vůbec 
nejstarším stromem světa. 
Nejstarší dnes rostoucí exem-
pláře dosahují věku až 300 let. 
A  například Keltové a  Germáni 
tyto dřeviny uctívali a  mno-
ho svých posvátných míst jimi 
obklopovali. 

Jemně vonící keř, známý svou 
odolností a  jedinečnou este-
tikou, teď bude průvodcem 
všem, kdo budou míjet břec-
lavské obchodní centrum Břec-
love. Technické služby právě 

vysázely keříky tisu do záhonů 
mezi chodníkem a  vozovkou 
podél celého obchodního cen-
tra. Do  budoucna utvoří živý 
plot, který prostranství zkrášlí 
a zahradníci ho budou moci vel-
mi dobře tvarovat. 

Zatímco na  tomto místě se 
mohou lidé radovat z  nové 
výsadby, na Smetanově nábřeží 
nově vysazená dřevina dlouho 
nevydržela. Neznámý vandal 
ulomil vzrostlejší lípu, která 
na  místě byla zasazena teprve 
v loňském roce. 

(sol)

První krok k přestavbě 
pošty na byty Tisy v centru města
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Vážení obyvatelé Břeclavi, 

jak můžete sami v terénu vidět, 
do  finále míří výstavba další 
části sítě cyklostezek, která 
propojí Charvátskou Novou 
Ves a  Poštornou s  centrem. 
Cyklisté tak budou moci bez-
pečně mimo hlavní silniční tep-
ny projet z  jedné části města 
do  druhé. Ke  konci června by 
stavebníci měli pokládat lávku 
přes odlehčovací rameno Dyje 
v Poštorné. 

Už v červnu by také měli pra-
covníci navážet na  plochu 
původního škvárového hřiště 
u  MSK Břeclav části provi-
zorní mostní konstrukce. Ty 
následně budou umísťovat 
vedle stávajícího mostu přes 
Dyji, aby vytvořili mostní pro-
vizorium. Jakmile bude pro-
vizorium hotovo, bude na  něj 
přesunuta automobilová, cyklo 
i pěší doprava a starý most se 
začne demolovat. Namísto něj 
nechá vystavět Ředitelství sil-
nic a  dálnic (ŘSD) most nový. 
Zatímco výstavba cyklostezky 
probíhá v režii břeclavské rad-
nice, investorem rekonstrukce 
mostu před Dyji je ŘSD. Věřím, 
že stavbu nového mostu přes 
Dyji, která byla několikrát 
odložena, stihne dodavatelská 
firma Strabag dokončit dle 
uzavřené smlouvy do  konce 
letošního roku. Zástupci měs-
ta se budou také pravidelně 
zúčastňovat kontrolních dnů 
na stavbě.

Také mě těší, že Vás mohu 
informovat o pokračujících pra-
cích na  tzv. „dřevěňáku“, který 

Břeclav: mosty a lávky aktuálně

Nadační fond Apollo společ-
ně s  dobrovolníky dál pracuje 
na  zkulturnění prostor kolem 
Apollonova chrámu u  Mlýn-
ského rybníku. V  květnu zahá-
jili první rozsáhlé jarní sečení 
v lokalitě. „Díky podpoře města 
Břeclavi jsme mohli zakoupit 
potřebnou bubnovou sekačku, 
která nám k udržování zkultur-
něné krajiny opravdu značně 
pomáhá,“ poděkoval předseda 
správní rady Nadačního fondu 

Apollo Ludvík Ševčík. „Práce 
na  revitalizaci lokality, která 
byla před desítkami let nejen 
pro Břeclavany takovou místní 
riviérou, podporujeme od začát-
ku. Činnost dobrovolníků u Apo-
llonova chrámu má velmi pozi-
tivní ohlasy i u Břeclavanů. Má 
to smysl. Díky za to, co děláte,“ 
reagoval břeclavský starosta 
Svatopluk Pěček.

(dav)

Apollo opět prohlédlo

Pusťte si aktuální reportáže z Břeclavi
Kabelovou televizi BV1 
si můžete pustit i na internetu. 
A to na webové adrese: 
1url.cz/@bv1_yt
nebo naskenujte QR kód

se klene přes Dyji ve  směru 
od  Poštorné na  Pohansko. 
Rekonstrukce mostu na oblíbe-
né cyklotrase by měla být dle 
uvřené dohody s dodavatelem 
hotová do konce června. Tímto 
bych chtěl také všechny požá-
dat, aby na most do doby, než 
bude dokončen, nevstupovali! 
Hrozí totiž riziko pádu z mostu! 
Most je v rekonstrukci a přes-
to, že je oplocen a  označen 
cedulemi zakazujícími vstup, 
někteří lidé dokonce i  s  dětmi 
oplocení rozebírají a přes most 
přechází. 

Na závěr bych se ještě rád zmí-
nil o  projektu lávky přes Dyji 
od „vesláku“ do Staré Břeclavi. 
Na  tento projekt se nezapo-
mnělo, je stále živý. Město má 
na lávku platné stavební povo-
lení a v současné době čekáme, 
jestli dostaneme na vybudová-
ní lávky dotaci  z IROP, s pomo-
cí které bychom lávku chtěli 
vybudovat.  

Mějte krásné, už téměř letní dny.

Svatopluk Pěček,  
starosta Břeclavi 



Břeclavská Radnice

Začala montáž sirén a dalších 
zařízení, které budou součástí 
nového varovného a informač-
ního systému města Břeclav. 
Obyvatelé města tak mohou 
v  následujících týdnech 
zaslechnout signály, případně 
hlášení, která bude nezbytné 
spustit v rámci testování. 

Břeclav na  nový varovný sys-
tém získala již v  loňském roce 

dotaci ve  výši téměř sedmi 
milionů korun. Za  ně vybudu-
je síť patnácti sirén ve  všech 
městských částech, která 
mohou kromě varovných tónů 
vysílat i slovní hlášení. Může jít 
například o informace o záka-
zu větrání při požáru či o prů-
běhu evakuace při povodni 
a  podobně. Informace bude 
navíc možné vysílat i  selekto-
vaně – tedy jen do  těch ulic, 

kterých se ohrožení bezpro-
středně týká.

„V  rámci projektu pořizujeme 
meteostanice, hladinoměry 
a vysílače pro připojení dalších 
technologií, které pomohou 
zrychlit proces rozhodování 
nejen při řádění přírodních živ-
lů, ale třeba i v případě požáru, 
chemického ohrožení či jiného 
nebezpečí. Bude tak možné 
získat reálná data o  síle větru, 
srážkách, CO2 nebo třeba pra-
chových částicích. Data poslou-
ží k lepší prognóze a monitorin-
gu nejen extrémních jevů, ale 
například i  znečištění vzduchu 
a  podobně,“ představuje sou-
část projektu místostarosta 
Jakub Matuška.

Na  městském úřadě již začala 
přestavba krizové místnosti, 
kde se všechna získaná data 
budou scházet a kde také zase-
dá a rozhoduje krizový štáb. 

Významnou součástí projektu 
je také osvěta. Zejména infor-
movaní a  školení obyvatelstva 

o tom, co dělat v případě mimo-
řádných událostí. Část jste již 
mohli zaznamenat v posledních 
dvou číslech zpravodaje Radni-
ce. Připravují se také přednášky 
a programy pro školy i pro veřej-
nost. 

V  červnu bude Břeclav hos-
tit mezinárodní konferenci 
za  účasti českých, sloven-
ských i  rakouských hostů. Její 
náplní bude zejména výměna 
zkušeností, které tito aktéři 
nashromáždili během mimo-
řádných událostí. Hovořit na ní 
budou členové integrovaného 
záchranného systému, krizoví 
pracovníci, ale i zástupci dobro-
volníků, kteří při mimořádných 
událostech pomáhají.

Dotace z programu INTERREG, 
kterou město získalo ve spolu-
práci se slovenským městem 
Čadca, pokryje 85 procent 
nákladů, Břeclav tak ze svého 
rozpočtu doplatí ještě asi 1,5 
milionu korun.

 (sol)

Město začíná budovat síť sirén

Přesně 1 048 kol už je v Břeclavi 
označených syntetickou DNA. 
Tuto ochranu před zloději nabízí 
břeclavští strážníci už devátým 
rokem. Městu se každoročně 
daří získávat na kompletní sety 
pro forenzní označování jízdních 
kol a elektrokol dotaci z minis-
terstva vnitra. Letos ve výši 40 
tisíc korun. Z vlastního rozpoč-
tu doplatí město dalších 10 tisíc 
a  díky tomu budeme možné 
označit dalších padesát kol. 

Forenzní značení přitom mají 
už také koloběžky, elektrické 
invalidní vozíky nebo například 
handbike (speciálně upravené 
kolo na ruční pohon pro osoby 
s postižením pohybového apa-
rátu). Každoročně je o  znače-
ní velký zájem. Zejména s  tím, 
jak roste technická vyspělost 
a s tím také hodnota kol. 

Forenzní značení spočívá 
v  nastříkání mikroteček, kte-
ré v sobě nesou jedinečný kód 
DataDotDNA technologie. Jsou 
obsaženy v  roztoku lepidla 
a  ultrafialové složky, takže je 

lze vidět jen pod ultrafialovou 
lampou. Každé takové kolo je 
navíc vybaveno samolepkou 
s upozorněním „Městská policie 
Břeclav – Chráněno DNA“. 

Strážníci kolo také vyfotí, detail-
ně popíší a zanesou do národ-
ního i  celoevropského registru 
Datatag. Neviditelná zbraň pro-
ti zlodějům tak zvyšuje nadě-
ji majitelů, že se jim odcizený 
bicykl znovu vrátí. 

Máte zájem o forenzní označení 
svého kola? Napište či zavolejte 
(tel.: 737  447  378, e-mail pet-
ra.talabova@breclav.eu) nebo 
se zastavte v budově Městské 
policie Břeclav v  pracovní dny 
od 7.30 do 15.00. 

Pro občany s  trvalým bydlištěm 
na území města Břeclavi je znače-
ní zdarma. Pro evidenci musí mít 
s sebou občanský průkaz, doklad 
o  nabytí dopravního prostřed-
ku (pokud jej nemá, bude s  ním 
sepsáno čestné prohlášení).

 (sol)

DNA chrání přes tisíc kol
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Společná podpora tradic, histo-
rie, cestovního ruchu a dalších 
aspektů souvisejících s  vinař-
stvím a vinohradnictvím je cílem 
vinařských obcí napříč repub-
likou. V  celé republice je jich 
téměř čtyři sta. Jsou to obce, 
v  jejichž katastru se nachází 
alespoň jedna viniční trať. Břec-
lav patří k těm největším. Se 113 
hektary vysázených vinic se řadí 
co do velikosti na 49. místo. 

Právě proto se i Břeclav zapojí 
do projektu, v němž Svaz vina-
řů České republiky a  Národní 

vinařské centrum propojuje 
jihomoravské vinařské obce. 

„Symbol Jihomoravského kraje 
– vinařství, které je zvýrazně-
no i na znaku Jihomoravského 
kraje, se podle všeho dostá-
vá v  důsledku vnějších vlivů 
do  vážné krize, kdy budoucí 
prognóza pro vinaře se nevyvíjí 
dobrým směrem,“ vysvětlil sta-
rosta Břeclavi Svatopluk Pěček. 
Vinařství čelí klimatickým změ-
nám, změnám spotřebitelských 
návyků, levné a mnohdy nekva-
litní zahraniční konkurenci 

i  legislativním a byrokratickým 
překážkám a  hrozbám, které 
provází řada dezinformací. 

Vinařské obce budou společně 
pracovat na  rozvoji vinařských 
regionů a  posilovat kulturní 
i ekonomický význam vinařství. 
Spolu budou mít do budoucna 
také silnější hlas také při projed-
návání legislativy, která s vinař-
stvím a vinohradnictvím souvisí. 

Břeclavští radní již schválili 
s Národním vinařským centrem 
smlouvu o  spolupráci. V  další 
etapě se počítá s  uzavře-
ním Memoranda o  spolupráci 
vinařských obcí s cílem vytvo-
řit „Stálou konferenci vinař-
ských obcí ČR“. Toto memo-
randum je aktuálně ve  fázi 
zpracování. 

(sol)

Hezčí veřejná prostranství 
a  ekonomičtější sběr odpadu. 
To je cíl Technických služeb, 
které se v  průběhu května 
zaměřily na  odpadkové koše 
na  sídlišti Slovácká. Jak se 
můžete přesvědčit na  sním-
ku, na  tomto sídlišti je košů 
nebývalé množství. Devate-
náct z nich pracovníci odstra-
nili, aby prostor mezi domy 
prokoukl. Toto opatření nejen 
zlepší vizuální dojem ze sídli-
ště, ale také zvýší efektivitu 
sběru odpadu a  zabrání mož-
né nepřehlednosti či přeplnění 
košů. Děkujeme za pochopení 
a  spolupráci při zajištění čis-
toty a pořádku v našem městě. 

(sol)

Radnice podpoří vinařství

Hezčí prostředí sídliště

Doba splatnosti 
poplatků za psy 
a odpady uplynula!
Pokud jste dosud neuhradili poplatek za komunální odpad a ze psů, 
učiňte tak neprodleně! Vyhnete se tak vymáhání těchto poplatků 
ze strany města. Děkujeme. 

Poplatek za komunální odpady 
Poplatník: Fyzická osoba nebo vlastník nemovitosti
Poplatek: 900, – Kč
Občané nad 65 let věku, a to od počátku kalendářního roku, ve kte-
rém poplatník dovrší uvedený věk a děti do 6 let věku 

 700, – Kč 
Splatnost: Nejpozději do 31. května 2025
Způsob placení:
Bezhotovostně na  účet města č. 526651/0100, přes SIPO nebo 
přímo v pokladně města
Variabilní symbol: u fyzické osoby rodné číslo poplatníka, u vlast-
níka nemovitosti přidělen při přihlášení nemovitosti k poplatku.
Poplatek ze psů 
Poplatník: Držitel psa (fyzická nebo právnická osoba)
 Za 1 psa Za 2. a každého dalšího psa
Rodinný dům 500, – Kč  700, – Kč
Ostatní domy 1 000, – Kč  1 500, – Kč
Občané nad 65 let věku, a to od počátku kalendářního roku, ve kte-
rém poplatník dovrší uvedený věk 
 200, – Kč 300, – Kč
Splatnost: Nejpozději do 31. května 2025
Způsob placení:
Bezhotovostně na účet města č. 526651/0100, přes SIPO nebo pří-
mo v pokladně města Variabilní symbol: přidělen při přihlášení psa.



Břeclavská Radnice

Nepřišla vám Radnice?
Pokud vám kdykoliv do schránky  

nepřijde zpravodaj Radnice,
reklamujte prosím jeho nedoručení 

na e-mailu: david.mahovsky@breclav.eu. 
Roznášku zpravodaje Radnice provádí Česká pošta, 
u které budeme nedoručení neprodleně reklamovat. 

Při reklamaci prosím uveďte název ulice a číslo domu, 
kam Radnice nebyla doručena. 

Už se nemůžete dočkat cyk-
listické výzvy? Ani letos o  ni 
nepřijdete. V  Břeclavi se ale 
představí v  novém formátu. 
Z  května se přesouvá na  září 
a zapojit se do ní budou moci 
cyklisté a  cyklistky bez jaké-
hokoliv poplatku. 

Desítky tisíc kilometrů najezdili 
po  Břeclavi a  okolí ti, kteří se 
v  minulosti pravidelně zapojo-
vali do  tradiční akce Do  prá-
ce na  kole. Zájem o  účast ale 
v  posledních letech stále víc 
a  víc poznamenávala pod-
mínka hradit startovné, které 
se týkalo i  dětí. Břeclav proto 
cyklistickou výzvu pojme jinak. 
Bez registračních poplatků, aby 
měl chuť se jí účastnit opravdu 
každý.

„Cílem nebude nasbírat co největ-
ší počet kilometrů, ale ještě více 
zpropagovat pohyb na kole jako 
ekonomický, ekologický a časově 
efektivní druh dopravy po městě. 
Podobně jako v dalších aktivitách 
budeme v  rámci Zdravého měs-
ta Břeclav cílit na děti a mladé lidi 
na  školách, proto jsme od  celo-
státní placené výzvy ustoupi-
li. Novou výzvu spojíme také 
s  nedávno založeným nadačním 
fondem města. Aktivní cyklisté 
podpoří svým zapojením nejen 
své tělo a kondičku, ale i dobrou 
věc,“ vysvětlil místostarosta Petr 
Vlasák zodpovědný za  program 
Zdravého města Břeclav.

Pod názvem „Břeclav šlape 
do pedálů“ se měsíční cyklistic-
ká výzva rozjede 1. září. Její start 

bude spojený s novým školním 
rokem, aby se do ní mohli napl-
no vrhnout i  břeclavští žáci 
a studenti. Vyrazit budou moci 
třeba i po nových částech cyk-
lostezky Včelínek, která už je 
před dokončením. Zdravé měs-

to Břeclav tematicky vyplní září 
akcemi zaměřenými na  pohyb 
na kole ve městě i mimo něj, ať 
se o  výhodách tohoto druhu 
dopravy mluví co nejvíce.

 (sol)

Břeclav šlápne do pedálů

Město Lorca na  jihu Španěl-
ska vábí turisty bohatou his-
torickou tradicí a  překrásnou 
„sluneční“ pevností Fortaleza 
del Sol. Nejen o  tom mluvila 
vzácná návštěva devatenác-
ti tamějších školáků, která 
v  doprovodu svých učitelek 
dorazila na  výměnný pobyt 
za  dětmi ze Základní školy 
Kupkova. V  Břeclavi společ-
ně strávili týden. Na  začátku 
června pak břeclavští školáci 
poletí na  oplátku do  Španěl-
ska. 

Kupkova si partnerskou školu, 
se kterou se zapojila do progra-

mu Erasmus, našla prostřednic-
tvím sociálních sítí. Na výměnný 
pobyt dorazily děti ze Španělska 
v pondělí. Ubytované jsou v rodi-
nách břeclavských školáků. 

„Společný program máme envi-
ronmentálně zaměřený. Pozo-
rovali jsme přírodu kolem řeky 
a  sázeli karafiáty, které jsou 
španělskou národní květinou,“ 
vysvětlila ředitelka školy Helena 
Ondrejková.

Děti společně vyrazily poznávat 
Břeclav a  její památky. Jednou 
z  jejich prvních zastávek byla 
břeclavská synagoga, kde je 

libozvučnou španělštinou při-
vítal místostarosta pro školství 
Petr Vlasák a seznámil je s tím, 
co všechno mohou v  Břeclavi 
vidět a zažít. 

Výměnné pobyty v rámci Evro-
py považuje za  neocenitelnou 
zkušenost. „Kupkova je jedi-
nou břeclavskou základní ško-
lou, která se odvážně pouští 
do  výměnných pobytů v  rám-
ci programu Erasmus,“ těší 
místostarostu aktivita školy. 
Zatímco obvykle se pobytů 
v  zahraničí účastní spíše stře-
doškoláci, tady se do nich zapo-
jují děti z pátých a šestých tříd. 

Do  města Lorca jich v  červnu 
poletí šestnáct. „To, co člověka 
významně vzdělává a  posou-
vá jeho vnímání světa, je právě 
cestování a výměna zkušeností 
s lidmi z jiných zemí. Když se to 
děje v tak nízkém věku, otevírá 
to obzory. A to je k nezaplace-
ní,“ hodnotí Petr Vlasák přínos 
výměnných pobytů pro děti ze 
základních škol. 

Kupkova už má za  sebou spo-
lupráci s  partnerskou školou 
v  Německu. Do  Španělska její 
žáci poprvé pocestují letecky. 

(sol)

Školáci přivezli do Břeclavi kousek Španělska



ka pro Viktorii. Viky je šestnácti-
letá slečna původem z Břeclavi, 
která nyní žije ve  Tvrdonicích. 
Trápí ji velké bolesti a  nedo-
káže se posadit. Pravou nohu 
táhne při chůzi za sebou a celá 
se jí třese, není schopna pohybu 
bez berlí a má obrovské boles-
ti. Doteď neznají lékaři příčinu 
jejich potíží. Vše začalo úrazem 
kolene. Avšak ani po sérii mnoha 
vyšetření není jasné, proč Vikto-
rie takto trpí. Viki byla vyšetřena 
také v  zahraničí. Rakouská kli-
nika nabídla Viktorii třítýdenní 
intenzivní léčbu, díky které udě-
lala významné pokroky. Jenže 
potřebuje další. Právě na  další 
léčbu budou určeny prostřed-
ky, které Lukáš vybere při své 
cestě. 

(dav)

Přispět můžete na 

1url.cz/@vikibv

Sledovat Lukášovu cestu může-
te na: 

https://www.facebook.com/
lhrdlicka1
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Židovská bábovka, Hamanovy 
uši, sváteční chala nebo jemné 
ruggelach. Den židovské kultury 
u židovské obřadní síně v Břec-
lavi pod taktovkou Městské 
knihovny Břeclav lákal nejen 
na  ochutnávku židovských 
pochoutek, ale také na  pro-
hlídku interiéru obřadní síně 
nebo na oblíbené komentované 
prohlídky židovského hřbitova. 
Součástí programu bylo také 
představení nové knihy Kuff-
nerovci autorek Aleny Káňové 

a  Evy Sudové. Publikace před-
stavuje výsledek dlouholetého 
bádání o  významné židovské 
rodině s  břeclavskými kořeny. 
Kniha je bohatě doplněna obra-
zovým materiálem a je k dostání 
v limitované edici v turistickém 
informačním centru v  Lichten-
štejnském domě a v břeclavské 
knihovně. Program uzavřel kon-
cert brněnského klezmerového 
tria Nišma.

 (dav)

Den židovské kultury

Od  Pradědu přes hory až 
do  Břeclavi. Břeclavák Lukáš 
Hrdlička půjde přes Jeseníky, 
Beskydy, Karpaty a další pohoří, 
aby vybral co nejvíce prostřed-
ků na  hendikepovanou Viktorii 
Bursíkovou z  Břeclavska. Dál-
kový chodec Hrdlička už má 
za  sebou několik úspěšných 
horských charitativních pocho-
dů. A  to jak přes Česko tak 

i  sousední Slovensko. Na  svou 
cestu vyráží v  pátek 13. červ-
na a  věří, že právě toto datum 
je pro něj šťastné a  že se mu 
podaří pro hendikepovanou dív-
ku vybrat co nejvíc.  

Pětisetkilometrovou trasu přes 
hory chce zvládnout za 16 dnů. 
Po  celou dobu cesty bude 
na sociálních sítích aktivní sbír-

500 kilometrů pro dobrou věc



Břeclavská Radnice

Koncert absolventů, Slavnost-
ní koncert, vystoupení literárně 
dramatického oboru, tanečního 
souboru nebo výstava výtvar-
ného oboru. To vše zakončeno 
Dnem otevřených dveří. Břec-
lavská ZUŠ slaví 100 let! 

Koncerty už jsou za  námi, až 
do 14. června se ale máte stále 
na co těšit. 

Během sta let se Základní 
umělecká škola v  Břeclavi sta-
la nedílnou součástí kulturního 
života města a vychovala gene-
race talentovaných umělců.

Škola byla založena v roce 1925 
a od té doby prošla mnoha pro-
měnami. V  současnosti nabízí 

výuku v  hudebním, výtvarném, 
tanečním a  literárně-drama-
tickém oboru. ZUŠ Břeclav se 
může pochlubit bohatou historií 
a mnoha úspěšnými absolventy, 
kteří se prosadili v  uměleckém 
světě. V  současné době školu 
navštěvuje více než 700 žáků, 
kteří se pod vedením kvalifi-
kovaných pedagogů rozvíjejí 
ve  svých uměleckých doved-
nostech.

Pro další informace o  ZUŠ 
Břeclav a  jejích akcích sleduj-
te webové stránky zusbreclav.
cz nebo stránku ZUŠ Břeclav 
na Facebooku.

https://www.facebook.com/
zusbreclav

100 let ZUŠ

U  příležitosti 100. výročí 
ZUŠ Břeclav Vás srdečně zveme 
na Den otevřených dveří a  lek-
ce pro zájemce z  řad bývalých 
absolventů a  zaujaté veřejnos-
ti. Chcete si přijít prohlédnout 
školu, jak se v  letech změnila? 
Navštivte nás v sobotu 14. červ-
na v 9 – 12 hodin. 

Lekce (setkání s  pedagogem) 
jsou určeny především pro 

bývalé absolventy, ať už čer-
stvé či z  dřívějších dob. V  pří-
padě zájmu o  setkání s  kon-
krétním pedagogem se prosím 
zaregistrujte přes rezervační 
systém na  webu ZUŠ Břeclav 
(www.zusbreclav.cz). Počet míst 
na lekce je omezen.

Těšíme se na Vás.

Kolektiv ZUŠ Břeclav

Den otevřených dveří na ZUŠ



8–9



Bohatý depozitář muzea 
v  podkroví břeclavské 
synagogy a  malovaný 
folklor ze sbírek muzea. 
Návštěvníci vernisáže 
k  30 letům muzea pod-
nikli exkurzi do  historie 
folkloru Podluží. Depozi-
tář v  podkroví synagogy 
se přitom lidem otevírá 
pouze výjimečně. Touto 
výjimkou byla i  vernisáž 
výstavy Malovaný folklor 
z  našich sbírek. Při slav-

nostním zahájení vyzvedl 
současný ředitel muzea 
Petr Dlouhý práci Evže-
nie Klanicové, která byla 
u  zrodu břeclavského 
muzea, stala se jeho prv-
ní ředitelkou a pomáhala 
vybudovat jeho věhlas. 
Výstavu Malovaný folklor 
z  našich sbírek můžete 
v  synagoze navštívit až 
do 25. června. 

(dav)

Břeclavská Radnice

Malovaný folklor v synagoze

Dopoledne jste v  centru měs-
ta mohli férově posnídat 
a  k  tomu si pořídit nějakou 
drobnost nebo poklad z  půdy 
na  blešáku. Odpoledne zejmé-
na vaše děti čekalo podzámčí 
plné zábavy pod břeclavským 
zámkem! V  rámci akce Břeclav 

dětem totiž prostory pod zám-
kem zaplnili vojáci, policisté, 
záchranáři, ale taky draví ptáci, 
kropicí vozy, kombajn, kynolo-
gové a  mnozí další! A  zejména 
množství dětí s  doprovodem. 
Břeclavské muzeum ve  spolu-
práci s městem Břeclav pro vás 

totiž připravilo dnes už tradiční 
akci Břeclav dětem! „Je vidět, že 
akce břeclavského muzea pod 
vedením Petra Dlouhého má už 
ve  městě tradici a  každoročně 
přiláká spousty Břeclavanů, ale 
i  obyvatel okolních obcí. Díky 
za  výbornou nabídku kulturní-

ho a volnočasového vyžití, kte-
ré pro nás tým břeclavského 
muzea pravidelně připravuje!“ 
vyjádřil se na  akci břeclavský 
starosta Svatopluk Pěček. Věří-
me, že jste si Břeclav dětem užili! 

(dav, foto L. Hrdlička)

Břeclav dětem a férová snídaně
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Srdečně vás zveme na slavnost-
ní představení monografie malíře 
Antonína Vojtka, která byla vydá-
na k příležitosti jeho 90. narozenin. 
Těšíme se na vás v neděli 29. červ-
na 2025 v  15  hodin v  synagoze 
v  Břeclavi a  připravili jsme pro 
vás bohatý kulturní program, 
v rámci kterého vystoupí Zuzana 
Lapčíková – cimbál, Palo Hoďa – 
sopran saxofon, taneční skupi-

na Balanc a další hosté. Setkání 
bude doprovozeno výstavou 
olejomaleb Antonína Vojtka. Kni-
ha bude na místě v prodeji. Vstup 
volný. Další podrobnosti najdete 
na  www.vojtek-av.com nebo nás 
sledujte na  Facebooku. Těšit se 
na  vás budou autoři publikace 
Julie Vojtková a  Antonín Vojtek 
a také Jitka Vojtková za naklada-
telství Galerie 99.

Přijďte na monografii 
Antonína Vojtka
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V  loňském roce mohli Břecla-
vané i další návštěvníci poprvé 
okusit atmosféru vinařského 
festivalu. Ten pod zámkem 
pořádal Spolek Neoveští vina-
ři, podle kterého je potřeba 
Břeclav víc propagovat jako 

město spjaté s  vínem. „Víno 
k Břeclavi patří. Festival spja-
tý s  vinařskou kulturou při-
tom doposud městu chyběl. 
Rozhodli jsme se to změnit,“ 
říká Martin Radkovič ze Spol-
ku Neoveští vinaři, který teď 

NaVinoFest pod břeclavským zámkem

Senioři s  dětmi zaplnili pro-
story starobřeclavského Past-
viska, kde si společně vyzkou-
šeli spousty her při sportovně 
zábavném odpoledni pro pra-
rodiče a  vnoučata nazvaném 
Babi, dědo, pojď si hrát. K dobré 
náladě zahrála kapela Wráwor. 
Pro příchozí byly nachystané 
sladké odměny. „Velké díky patří 
paní Procházkové a Botkové, ale 
také celému jejich týmu břeclav-

ských seniorů, který si organi-
zaci akce v terénu vzal pod svá 
křídla,“ nešetřil chválou břeclav-
ský místostarosta Petr Vlasák, 
který má v  gesci Zdravé měs-
to Břeclav. Právě Zdravé měs-
to společně s  komisí seniorů 
města Břeclavi a Svazy seniorů 
ČR z Břeclavi první ročník akce 
pořádalo.

 (dav)

Babi, dědo, pojď si hrát

bude NaVinoFest pořádat 
v Břeclavi podruhé.    

Vloni měl NaVinoFest pod 
zámkem premiéru. Zájem byl 
ale spíše vlažný. Čím to podle 
Vás bylo?
Počasí nám přálo, ale termín byl 
bohužel přesycený jinými kul-
turními akcemi v okolí – a to se 
promítlo na  návštěvnosti. Věří-
me, že letos už má festival své 
pevné místo v  kalendáři a  lidé 
vědí, co mohou čekat: kvalitní 
víno, dobrou hudbu a  pohodo-
vou atmosféru přímo v  srdci 
Břeclavi.

Co bude letos jinak? Jaké 
hudební pecky festival nabíd-
ne?
Letos jsme šli do větší produk-
ce – bude větší stage a bohat-
ší hudební program. Těšit se 
můžete na  kapely jako Rea-
dy Kirken, Koblížci, Highland, 
Argema a  jako hlavní hvězdu 
večera přivítáme legendární 
Tublatanku.

NaVinoFest je o  hudbě, vínu 

i dobrém jídlu. Na co se mohou 
lidé těšit?
Na  festivalu se letos představí 
deset vinařství převážně z naše-
ho regionu – noví vinaři, nová vína, 
nové chutě. Doplní je streetfoo-
dová zóna s výběrem regionální 
i mezinárodní kuchyně. Připravu-
jeme také více míst k sezení, lepší 
zázemí a  bohatší program mezi 
kapelami pro opravdové milov-
níky vína. Festival chceme dál 
budovat jako místo, kde se dobře 
jí, pije a hlavně – potkává.

Naší ambicí je ukázat, že i Břec-
lav má co nabídnout. V  okolí 
máme krásné vinice, šikovné 
vinaře a  rostoucí zájem o víno. 
Není důvod jezdit za vínem jen 
do Valtic nebo Velkých Bílovic – 
NaVinoFest chce být důkazem, 
že Břeclav umí nabídnout skvě-
lý vinařský zážitek přímo pod 
zámkem.

Festival se koná v  sobotu 
23. srpna 2025 od 14.00.

Více informací a  program 
najdete na: www.navinofest.cz
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V  posledních týdnech cinkají 
břeclavské naděje cennými kovy 
napříč různými sporty. 

Obrovského úspěchu dosáh-
li břeclavští ploutvaři, kteří 
na  Mistrovství ČR v  plavání 
s ploutvemi a rychlostním potá-
pění v  Olomouci „vylovili“ cel-
kem 24 medailí. Čtyři jednotlivci 
z  Klubu sportovního potápění 
Nautilus Břeclav se stali Mistry 
ČR a čtyřčlenná štafeta ve slo-
žení Doležal, Křivánek, Foukal 
a  Steinbauerová (kat. D) byla 

Mistrem ČR v různých disciplí-
nách dokonce třikrát! 

Nejúspěšnějšími jednotlivci 
z Nautilu na MS v Olomouci: Jan 
Doležal (kat . D) – 5x zlatá, 1x stří-
brná, Sebastian Janík (kat. C) – 
3x zlatá, 2x stříbrná, Adam Křivá-
nek (kat. D) – 1x zlatá, 3x stříbrná, 
1x bronzová, Patrik Foukal (kat. 
B) – 1x zlatá, 2x stříbrná, 1x bron-
zová a  Barbora Steinbauerová 
(kat. D) – 1x stříbrná.

(mv, dav)

24 medailí z MČR  
pro břeclavský Nautilus

Břeclavská taneční skupina 
Actiwity DC dosáhla mimořád-
ného úspěchu na  Mistrovství 
České republiky. V konkurenci 
nejlepších týmů z  celé země 
dokázali břeclavští taneční-
ci zvítězit v  nejprestižnější 
dětské kategorii – Extralize – 
a získali tak titul Mistrů České 
republiky.

To však nebyl jediný triumf  – 
domů vezou také zlato z 2. ligy 
dětí. Břeclav se tak právem 
může pyšnit titulem města 
s nejlepšími dětskými tanečníky 
v republice.

S  vítězstvím v  Extralize se pojí 
i  finanční odměna a  především 
nominace na  televizní superfi-
nále „Mistr Mistrů“, kde se utkají 
vítězové všech extraligových 
kategorií. Tato prestižní akce se 
uskutečnila po  uzávěrce zpra-
vodaje v  Kongresovém centru 
v Praze a diváci ji mohli sledovat 
na ČT Sport ve večerním vysílání.

Na Mistrovství České republiky 

vyrazila skupina s  celkem sed-
mi choreografiemi. Do finále se 
probojovaly čtyři z nich, přičemž 
dvě choreografie obsadily skvě-
lé páté místo a další dvě přivezly 
zlato.

Za  tímto mimořádným výsled-
kem stojí i  zkušené trenérské 
duo Fila a Véra, které navazuje 
na  loňský úspěch. Během pou-
hých dvou let se jim podařilo 
dovést své svěřence k vítězství 
ve  všech soutěžních úrovních 
dětských kategorií – od Hobby 
ligy, přes 2. ligu, až po samotnou 
Extraligu.

Tento výjimečný úspěch je nejen 
odměnou za  tvrdou práci, ale 
i  důkazem, že v  Břeclavi roste 
silná taneční generace s obrov-
ským talentem a odhodláním.

Na konci května se ještě taneč-
níci Actiwity DC účastnili světo-
vého šampionátu v Chorvatsku. 
„Tady jsme dokázali ve  velké 
mezinárodní konkurenci vybo-
jovat pětkrát bronz a  jednou 

stříbro! Šampionátu v Chorvat-
sku se účastnilo celkem 8 000 
tanečníků z celého světa! Velké 
díky za  podporu patří Městu 
Břeclav a Jihomoravskému kra-

ji,“ shrnula vedoucí tanečního 
studia Actiwity DC Veronika 
Krejčířová. 

(vt, dav) 

Actiwity DC slaví titul Mistrů České republiky!
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Ženský tým MSK ZFP Group 
Břeclav obhájil v  sezóně 
2024/2025 třetí místo v extra-
lize. Přestože klub disponoval 
jedním z  nejnižších rozpo-
čtů mezi předními českými 
extraligovými celky, podařilo 
se mu dosáhnout výrazného 
sportovního výsledku. Tým 
po  celou sezónu vedl trenér 
Petr Nedoma.

Postup z  pátého místa až 
k bronzu
Po  základní části skončil tým 
na  páté příčce, což zname-
nalo, že v  play-off nastoupil 
proti čtvrtému týmu tabulky – 
SKST Charvát Havířov. V  této 
sérii Břeclav zvítězila ve  dvou 
utkáních 3:1 a 3:0 a postoupila 
do semifinále.

Tam se střetla s favoritem celé 
soutěže, SKST Plus Hodonín. 
Obě utkání byla vyrovnaná, ale 
MSK v nich podlehl shodně 1:3. 
Tým tak sezónu zakončil na tře-
tím místě. Výsledky semifinále 
ovlivnilo zranění týmové jed-
ničky Chen Ying-Chen (Tchaj-

-wan), která i  přes bolesti zad 
své zápasy odehrála a  v  obou 
případech prohrála těsně 2:3. 
V semifinále se naopak blýskla 
Kristýna Štefcová, která pora-
zila ukrajinskou reprezentantku 
Solomiyu Brateyko.

Pestré složení týmu a  systé-
mová práce s hráčkami
Extraligový tým tvořily hráčky 
Chen Ying-Chen (Tchaj-wan), 

Wang Chia-Chen (USA), Ane-
ta Širůčková, Kristýna Štefco-
vá, Monika Vybíralová, Tereza 
Čákorová (všechny ČR) a Niko-
leta Puchovanová (Slovensko). 
Díky spolupráci s KST Olomouc 
má klub zastoupení ve  všech 
úrovních ženských soutěží 
od  divize až po  extraligu, což 
umožňuje postupné zapojování 
mladých břeclavských hráček 
Klepáčové Daniely, Ratajské 

Lindy, Daňkové Karolíny a Jun-
gové Nikol do  ligových soutěží 

Uznání pro trenéra a klub
Bývalý hlavní trenér ženského 
týmu a současný trenér mládeže 
Jaroslav Hýbner byl na dubnové 
konferenci České asociace stol-
ního tenisu oceněn za celoživot-
ní přínos pro český stolní tenis. 

(MSK Břeclav)

Stolní tenistky v extralize bronzové



Jistou účast na MČR si zlatou medailí a titulem přebornice Jiho-
moravské soutěžní oblasti zajistila Sára Kratochvílová ve  III.
kategorii, když předvedla nejlepší volný míč i  povinnou obruč. 
Na  stupně vítězů ji doprovodila stříbrná Sofie Švendová. Mezi 
čtyřiceti šesti gymnastkami se do první patnáctky vešla třináctá 
Michaela Frýdková, když v obruči obsadila šesté místo. 

V I.A kategorii se povinné švihadlo a volné bez náčiní nejvíce povedly 
Mii Kalinové, která se stala přebornicí jižní Moravy. Stříbro vybojova-
la Liliana Pavúčková , pátá byla Štěpánka Kurková. 

V  I. kategorii šlo již o  postup na  MČR, které proběhne 1. června 
v  Ostravě. Všechny břeclavské gymnastky 
podaly výborný výkon a  v  konkurenci tři-
ceti jedna závodnic se jich vešlo hned pět 
do první desítky. Břeclavské „babičky“ obsa-
dily celé stupně vítězů. Přebornicí se stala 
po výborném výkonu v obou sestavách Tina 
Radkovičová, na stříbrný stupínek vystoupi-
la Veronika Birčáková, bronz brala Veronika 
Bradáčová. Do první desítky se vešla i devá-
tá Adéla Andělová a desátá Sofie Jungman-
nová. V  polovině startovního pole skonči-
la čtrnáctá Karolína Janotová a  patnáctá 
Alexandra Straková.

Ve II. kategorii si nejlépe vedla Julie Marci-

niszynová, která vybojovala v  konkurenci čtyřiceti šesti závodnic 
osmé místo. Devátá skončila Daniela Baranovská, Elen Maršálková 
obsadila příčku třináctou.

Ve IV. kategorii bojovalo o postup třicet čtyři gymnastek. Všechna 
břeclavská děvčata se vešla do první osmičky, když čtvrtá byla Laura 
Kratochvílová, šestá Julie Juráčková, sedmá Kamila Blinda a osmá 
Ela Majerníková.

V  V. kategorii ve  volných sestavách s  kuželi a  míčem vybojovala 
Adéla Baranovská bronz ve vyrovnané a silné konkurenci dvaceti 
devíti žen. Jolana Koulová byla devatenáctá.

Břeclavské gymnastky excelovaly

18–19

Společnost FOSFA prostřed-
nictvím svého projektu FOSFA 
Sport dlouhodobě podporuje 
sportovní aktivity dětí a  mlá-
deže v  Břeclavi a  okolí. Také 
letos v  létě se pod jejím jmé-
nem odehraje několik tradič-
ních sportovních akcí, které 
děti rozhýbou v  duchu hod-
not FOSFA FAIR PLAY, jež jsou 
zároveň původními olympij-
skými hodnotami.

FOSFA olympiáda břeclav-
ských škol
Nejvýznamnější z akcí bude tra-
diční sportovní klání žáků a stu-
dentů břeclavských základních 
škol, které již potřetí ponese 
v  názvu jméno generálního 
partnera FOSFA. Akce se usku-
teční ve  spolupráci zúčastně-
ných škol, sportovních klubů 
FOSFA Sport, městských rad-
nic a opět proběhne i za účasti 
škol z  Lednice a  Valtic. FOSFA 
olympiáda břeclavských škol 
2025 se uskuteční v  termínu 
10.–13.  června 2025 na  sta-
dionu TJ Lokomotiva Břeclav 
a pořadatelé chtějí úroveň této 
výjimečné akce opět zvýšit. Při 
organizaci čtyřdenních her opět 
spojí síly všech šest sportovních 

klubů sdružených v  projektu 
FOSFA Sport. Soutěžit se tak 
bude v atletických disciplínách, 
volejbalu, fotbalu, florbalu, stol-
ním tenisu a  judu. Pro velký 
zájem organizátoři očekávají 
ještě vyšší účast než v minulém 
roce a počítají s účastí až 1000 
žáků a studentů základních škol 
i víceletých gymnázií. Díky této 
sportovní akci roste zájem žáků 
a studentů o sportovní aktivity 
a stále více se jich hlásí do spor-
tovních klubů.

Příměstský tábor
Po loňské úspěšné premiéře se 

i  letos v  rámci projektu FOS-
FA Sport uskuteční příměst-
ský tábor. Jeho letošní ročník 
je určen pro děti narozené 
v letech 2013 – 2018. Proběhne 
ve  dnech 4. až 8. srpna přímo 
v  areálu stadionu TJ Loko-
motiva Břeclav. Všem dětem 
se bez rozdílu budou věnovat 
zkušení trenéři a  hráči klubů 
zapojených do  projektu FOS-
FA Sport. Každý den od  8:00 
do  16:00 je pro děti připraven 
bohatý a  vyvážený program, 
který jim představí vždy jeden 
ze sportů. Pondělí bude patřit 
atletice, v úterý si mohou děti 

vyzkoušet volejbal, ve  středu 
se bude kopat do  fotbalových 
míčů, ve  čtvrtek si s  hokejo-
vými trenéry budou moci děti 
zahrát florbal a  pátek bude 
v režii stolních tenistů a judistů. 
Různé sporty, ale jedno budou 
mít společné: každý z  nich se 
budou trenéři snažit dětem při-
blížit co nejzábavnější formou, 
při které si užijí nejen dost 
pohybu, ale i  legrace. Vždyť 
jsou přece prázdniny!

Podrobné informace o  obou 
akcích najdete na  www.fos-
fasport.cz. (FOSFASport)

Na Břeclavsku roste zájem o sport
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